
PROTOKÓŁ nr VI/2019 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 24 września 2019 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 13:30. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Sekretarz Gminy – Bogumiła 

Cienkus, Skarbnik Gminy – Grażyna Pszczółkowska, Radca Prawny – Robert Grzelak,  Radny 

Powiatowy Rafał Gotowiec. 

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył VI sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum, na 15 

radnych obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. Potwierdzono 

również obecność używając terminali do głosowania.  

 

Następnie głos zabrała Pani Marianna Sobieraj – Przedstawiciel Czernickiego Stowarzyszenia 

Aktywnych Społecznie, która opowiedziała o realizacji projektu „Lider inicjatyw lokalnych”, 

dofinansowanego ze środków Programu Fundusz Inicjatyw Obywatelskich 2018. Zadanie to 

było realizowane od września 2018 roku. Uczestnicy projektu to osoby zamieszkujące teren 

gminy Czernice Borowe, w tym sołtysi poszczególnych sołectw oraz przedstawiciele lokalnych 

organizacji pozarządowych. Pani Marianna Sobieraj szczególne podziękowania za udział w 

projekcie skierowała do Sołtysów 14 sołectw, które włączyły się w realizację lokalnych 

inicjatyw.  

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Zapytał, czy ktoś z zebranych ma uwagi co do porządku obrad.  

Wójt Gminy Czernice Borowe –  zaproponował dodanie pkt. 5 i  pkt. 6 o następującej treści:  

5. Przyjęcie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy Czernice 

Borowe  za pierwsze półrocze 2019 r. 

6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Czernice Borowe za pierwsze 

półrocze 2019 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2019 r.                                                                                                                                                                                                          

 

Przewodniczący Rady – czy są jeszcze jakieś sugestie? Nie ma, więc poddam pod głosowanie 

wniosek Pana Wójta o rozszerzenie porządku obrad w zaproponowany wyżej sposób. 

 

za     - 14 

przeciw    - 0 



wstrzymało się   - 0 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

Porządek sesji po zmianach wprowadzonych powyższym wnioskiem brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej V sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2019 – 2036, 

4.2. zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 21 grudnia 

2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok, 

4.3. zaciągnięcia kredytu długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu 

budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych 

pożyczek i kredytów, 

4.4. wyrażenia zgody na zawarcie „Porozumienia o współpracy partnerskiej w sprawie 

realizacji przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej”, 

4.5. wspólnej realizacji przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej, 

4.6. zmiany Uchwały Nr 184/XIX/09 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 27 marca 

2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzeń, sposobu obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Czernice Borowe, 

4.7. określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych pracujących z 

grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze, 

4.8. wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na nieruchomości 

położonej w obrębie Czernice Borowe,  

4.9. wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

4.10. przyjęcia do realizacji projektu, pn. „Stawiamy na lepsze jutro”, 

4.11. określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia z pomocy 

społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023, 

4.12. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

4.13. podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale Nr 75/V/2019 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Wójta Gminy Czernice Borowe. 

5. Przyjęcie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy Czernice 

Borowe  za pierwsze półrocze 2019 r. 



6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Czernice Borowe za pierwsze 

półrocze 2019 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2019 r.                                                                                                                                                                                                          

7. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie porządku obrad: 

za     - 13 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 0 

 

Porządek obrad został przyjęty 13 głosami za. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej V sesji Rady Gminy. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Skarbnik Gminy – od czasu posiedzenia komisji dokonano zmian w kilku działach, 

szczegółowy zakres zmian przedstawiony jest w objaśnieniach do uchwały, które zreferowała 

Pani Skarbnik. Omówione zmiany dotyczyły zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz 

w uchwale budżetowej na 2019 r. 

Radny Cezary Kołakowski – prosił o wyjaśnienie zwiększenia wydatków Komisji 

Alkoholowej. Komisja ma swój określony budżet, czy budżet się już wyczerpał, że zachodzi 

potrzeba zwiększenia wydatków o 1400 zł?  



Skarbnik Gminy – zmiana dotyczy jedynie przesunięcia kwoty pomiędzy działami, na których 

są niewykorzystane środki, na dział „usługi”, z którego opłacony zostanie wydatek związany z 

oprawą muzyczną mityngu AA.  

Dalszej dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił informację o sposobie głosowania –  jeśli mówi, że proszę o 

naciśnięcie odpowiedniego przycisku, to to oznacza: 

Przycisk zielony – TAK (jestem za), 

Przycisk czerwony – NIE (jestem przeciw), 

Przycisk żółty – wstrzymuję się. 

Wyjaśnienia dokonano w celu ułatwienia prowadzania głosowania, żeby nie powtarzać za 

każdym razem, co oznacza dany przycisk.  

 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 77/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, a 

inne zmiany zostały umówione przez Skarbnik Gminy przy okazji omawiania zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 78/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady Gminy 



Czernice Borowe z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 

2019 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym 

omawiano podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 12 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła większością głosów UCHWAŁĘ Nr 79/VI/2019 RADY GMINY 

CZERNICE BOROWE z dnia 24 września 2019 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu oraz na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie „Porozumienia o współpracy 

partnerskiej w sprawie realizacji przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Podjęcie uchwały wynika z realizacji programu rządowego. Porozumienie dotyczy Powiatu 

Przasnyskiego i samorządów gminnych, w tym przypadku na prowadzenie przewozów 

autobusowych na ternie naszej gminy.  Porozumienie w swojej treści określa linie 

komunikacyjne.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 80/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie „Porozumienia 

o współpracy partnerskiej w sprawie realizacji przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Uchwała jest konsekwencją przyjętej uchwały w punkcie 4.4. porządku obrad.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 81/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie wspólnej realizacji przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 184/XIX/09 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 27 marca 2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzeń, sposobu obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz nagród dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady –  poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Podjęcie uchwały wynika z konieczności dostosowania zapisu regulaminu do zmiany ustawy 

Karta nauczyciela. Zmiana dotyczy dodatku funkcyjnego z tytułu sprawowania funkcji 

wychowawcy klasy. Dodatek funkcyjny przysługuje również nauczycielowi, któremu 

powierzono opiekę nad oddziałem przedszkolnym. Minimalna wysokość dodatku określonego 

w ustawie wynosi 300 zł. Projekt uchwały był konsultowany ze związkami  zawodowymi  

zrzeszającymi nauczycieli i otrzymała pozytywną opinię. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 



za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 82/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 184/XIX/09 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 27 marca 2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 

wynagrodzeń, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dla nauczycieli przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Projekt uchwały był konsultowany ze związkami  zawodowymi  zrzeszającymi nauczycieli i 

otrzymała pozytywną opinię. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 83/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na 

nieruchomości położonej w obrębie Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 



 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 84/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności gruntowej na nieruchomości położonej w obrębie Czernice Borowe. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Prawo energetyczne  nakłada obowiązek określenia przez radę gminy wzoru wniosku o wypłatę 

dodatku energetycznego. Odbiorcy wrażliwemu energii elektrycznej przysługuje 

zryczałtowany dodatek energetyczny. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 85/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r.  w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.10 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji projektu, pn. „Stawiamy na lepsze jutro”. 

 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych i 

przedstawił założenia projektu. Środki finansowe stanowiące wkład własny będą stanowiły 

świadczenia pieniężne w formie zasiłków celowych, okresowych i celowych specjalnych, zaś 

wkład niefinansowy udostępnienie sal.  

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 86/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie  przyjęcia do realizacji projektu, pn. 

„Stawiamy na lepsze jutro”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.11 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia 

z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 87/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r.  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

poniesionych na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.12 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 88/VI/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 września 2019 r.  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.13 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane 

jest  podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale Nr 

75/V/2019 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działania Wójta Gminy Czernice Borowe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał „zarzut” z dnia 4 lipca 2019 roku , „skargę” z dnia 9 

lipca 2019 roku oraz pismo z dnia 21 sierpnia 2019 roku złożone przez Skarżącego.  Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 22 lipca 2019 roku zapoznała się powyższymi 

pismami, rekomendując Radzie Gminy Czernice Borowe podjęcie uchwały o podtrzymaniu 

poprzedniego stanowiska w zakresie bezzasadności skargi na działania Wójta Gminy Czernice 

Borowe, który odmówił Panu J.S. nieodpłatnego użyczenia działki. Odczytano opinię Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Dyskusji nie było. 

 

 



Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy bezwzględną większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ nr 89/VI/2019 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 24 września 2019 r. w sprawie podtrzymania stanowiska 

wyrażonego w uchwale Nr 75/V/2019 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 27 czerwca 

2019 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Czernice Borowe. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy Czernice 

Borowe  za pierwsze półrocze 2019 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach i 

odczytał uchwałę nr Os.311.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie z dnia 11 września 2019 r. w sprawie wydania opinii  o przedłożonej przez Wójta 

Gminy Czernice Borowe informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe 

za pierwsze półrocze 2019 roku.  

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Czernice Borowe  za pierwsze półrocze 2019 r. 

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Czernice Borowe za pierwsze 

półrocze 2019 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2019 r.                                                                                                                                                                                                          

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach oraz 

odnosi się do niego także uchwała nr Os.311.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 



Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 września 2019 r. w sprawie wydania opinii  o 

przedłożonej przez Wójta Gminy Czernice Borowe informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2019 roku odczytana w pkt 5. obrad.  

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Czernice 

Borowe za pierwsze półrocze 2019 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 

2019 r.  

 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie 

 – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 9 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Wójt Gminy przedstawił zebranym uzupełnienie do 

sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

W uzupełnieniu sprawozdania Wójt Gminy dodał: 

Złożono wniosek do LGD Północnego Mazowsza na remont świetlicy wiejskiej w Grójcu. 

Wniosek przeszedł pomyślnie ocenę formalną ale niestety jest na liście rezerwowej i na dzień 

dzisiejszy nie otrzymał dofinansowania.  

Gmina pozyskała dotację na modernizację drogi dojazdowej do kompleksu szkolnego i 

sportowego w Czernicach Borowych. Chodzi o  drogę dojazdową do szkoły od strony boiska.  

W 2020 roku projekt będzie realizowany.  

Skończono rewitalizację boiska wielofunkcyjnego w Czernicach Borowych. Poddaliśmy 

boisko wielofunkcyjne renowacji, w ramach projektu odnowiono przede wszystkim płytę 

boiska. Natomiast pewne kosmetyczne zabiegi i wokół boiska będziemy chcieli zrobić już w 

ramach robót własnych. Chodzi o wymianę mocno zużytej siatki, która zabezpiecza boisko. 



Wójt Gminy poinformował, że realizowane są małe inwestycje w ramach MIAS Mazowsze na 

2019 r. Realizowany jest montaż lamp w Nowych Czernicach i Pawłowie Kościelnym. Trwa 

procedura wyłonienia wykonawcy dachu świetlicy w Chojnowie. Realizowane są również 

prace w Turowie i Grójcu. W październiku zaplanowano zakończenie inwestycji.  

Odbyła się kontrola dróg realizowanych w ramach PROW w miejscowościach: Chojnowo, 

Zberoż i Jabłonowo. Zasadniczo kontrole nie dopatrzyły się znaczących naruszeń, czy 

rozbieżności. Spodziewamy się w związku z tym, że niebawem uda nam się dostać zwrot 

środków poniesionych w obrębie tych inwestycji. Przed nami jeszcze rozliczenie drogi w 

Obrębcu.  Tu także przeprowadzona będzie kontrola bo wniosek o płatność już jest złożony i 

zbliża się koniec jego rozliczenia.  

Gmina podpisała umowę z WFOŚiGW na utylizację azbestu. Z roku na rok dofinansowanie w 

ramach tego programu jest co raz mniej korzystne dla gmin, w tym roku wynosi tylko 50%. 

Wójt dodał, że z jego ceny wynika, że zapotrzebowanie na odbiór azbestu będzie wzrastać. 

Pojawił się dodatkowy nabór w WFOŚiGW na unieszkodliwianie azbestu, tym razem w 100%. 

Skorzystanie z nowego naboru jest uwarunkowane wykonaniem zadania pozyskanego z naboru 

z dofinansowaniem 50%.  

Rozstrzygnięto przetargi na budowę dróg w Żebrach i Kosmowie. Dzięki dzisiejszej 

modernizacji budżetu obydwa zadania uda się zrealizować osiągając poziom dofinansowania 

50/50 %. To dla tzw. FOGRu to jest dobry parametr, udało się wynegocjować z UMWM 

możliwość przesunięcia oszczędności z jednego dofinansowania na drugie.  

Wójt Gminy poinformował o sprzedaży nieruchomości gminnych. Dwukrotnie próbowano 

sprzedać nieruchomość w Olszewcu, w pierwszym przetargu nie znalazł się nikt 

zainteresowany zakupem nieruchomości. Trwają prace rzeczoznawcy, który przygotowuje 

operaty kolejnych nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży. Na zebraniach wiejskich 

weryfikujemy zasadność posiadania niektórych nieruchomości. Szczególnie chodzi o drogi, 

które od kilku lat nie spełniają już swoich funkcji i niejednokrotnie są już włączone do 

sąsiednich gruntów użytkowanych rolników.  

W temacie podatków i opłat lokalnych Wójt nadmienił, że wyraźnych tendencji nie mamy 

negatywnych ani pozytywnych. Pewne rzeczy są objęte przypomnieniami, upomnieniami i 

niestety egzekucją. Urząd Gminy musi na bieżąco egzekwować zaległości, szczególnie w 

obszarze gospodarki komunalnej ale i kanalizacji ponieważ mieszkańcy wykazują tendencję 

mniejszych wpłat.  

W kwestii oświaty Wójt poinformował, że w szkole w Rostkowie jest 46 uczniów oraz 10 w 

oddziale przedszkolnym. W szkole w Czernicach Borowych jest 192 uczniów oraz 66 osób w 

oddziale przedszkolnym. Zmniejszyła się liczba uczniów z racji likwidacji gimnazjów i 

odejścia podwójnego rocznika. Nastąpiła konieczność zmniejszenia zasobów kadrowych w 

szkołach – nauczyciele i obsługa. Dowóz uczniów prowadzi firma Przewozy Krajowe i 

Zagraniczne Osób Beata  i Krzysztof Czapliccy, zaś zapewnieniem posiłków dla uczniów 

zajmuje się stołówka szkolna.  

Przyjęto 170 wniosków o oszacowanie szkód powstałych w uprawach rolniczych w wyniku 

suszy, z tego 117 znajduje się w obszarze objętym suszą w raportach systemu monitoringu 

suszy rolniczej dla gminy Czernice Borowe. Wójt Gminy wyjaśnił, że komisję powołuje wójt i 

nie może faktycznie objąć całej gminy suszą, może jedynie przyjąć wnioski i szacować szkody. 

Nadzór nad tym prowadzi Wojewoda poprzez swoje instrumenty, między innymi system 



monitoringu suszy rolniczej, który wskazuje obszary objęte suszą. Wojewoda narzuca także 

jakie uprawy są objęte suszą. Na tej podstawie komisja w gminie szacuje straty.  Do pracy w 

komisji zaangażowano 8 pracowników Urzędu i osoby z instytucji okołorolniczych (MODR i 

MIR).  

Odbyły się wybory delegatów do Mazowieckiej Izby Rolniczej. Naszą Gminę reprezentują: 

Pan Janusz Morawski i Pan Andrzej Tomaszewski. 

Wójt Gminy poinformował, że firma prowadząca aptekę Czernicach Borowych zrezygnowała 

z tej usługi. W związku z powyższym rozpoczęliśmy starania o pozyskanie osób albo 

podmiotów i innych dla prowadzenia tej apteki.  

Trwają prace organizacyjne przed wyborami w dniu 13 października. Wybory do Parlamentu 

Europejskiego też przygotowujemy w Urzędzie, tak żeby zabezpieczyć wszystkie kwestie 

techniczne i organizacyjne.  

Wójt Gminy poinformował, że obsługę prawną Urzędu Gminy prowadzi obecnie Radca 

Prawny – Pan Robert Grzelak.  

Wójt podziękował wszystkim, którzy angażowali się w wydarzenia kulturalne i patriotyczne 

organizowane w sierpniu i we wrześniu – rekonstrukcję, apele patriotyczne i dożynki. 

Podziękował także stowarzyszeniom i KGW za aktywność.  

Do końca września odbywają się są zebrania wiejskie, na których omawiane są plany i wydatki 

w funduszu sołeckiego bieżącego roku i przyszłego. Wójt poprosił o dużą rozwagę w 

planowaniu, żeby zadania konsultować też z naszymi możliwościami ich późniejszej realizacji. 

Wójt gminy przypomniał, że poddane są konsultacjom projekty statutów sołectw. Poprosił aby 

Sołtysi pamiętali, żeby skonsultować projekt statutu sołectwa na zebraniach wiejskich. Zmiany 

wynikają ze zmiany kadencyjności sołtysa i dostosowaniu obecnych statutów do 

obowiązujących przepisów.  

Wójt Gminy wyjaśnił kwestię związaną z przebudową drogi 544. Droga jest wojewódzka, w 

zarządzaniu (na okres projektu) przez powiat przasnyski z racji na otrzymane dofinansowanie 

z budżetu UE. Jest problem z bieżącą konserwacją drogi, która jest konieczna z uwagi na 

niebezpieczne koleiny. Gmina składa pisma do zarządcy drogi by przez okresem zimowym 

sfrezować koleiny. Gmina planowała w granicach  miejscowości Chojnowo i Czernice Borowe 

wykonanie obwodnicy. Nie uzyskało to poparcia. Udało się wywalczyć poszerzenie pasa 

drogowego i innych parametrów polepszających bezpieczeństwo na drodze w obrębie tych 

miejscowości. Trwają prace nad wpisaniem do projektu ścieżki rowerowej do Czernic 

Borowych. Inwestycja ma być zrealizowana w ciągu 2 lat.  

Wójt poinformował, że GDDKiA na drogach wojewódzkich nie ustawia fotoradarów. Gmina 

wraz z Komendą Powiatową Policji w Przasnyszu podjęła starania o pozyskanie fotoradaru z 

demontażu. Warunek jest taki, ze Gmina musiałaby ponieść koszty około 22 tys. zł na ten cel. 

Wójt zwrócił się o przemyślenie i zaakceptowanie tej inicjatywy poprawiającej bezpieczeństwo 

na drodze 544. Wójt poinformował, że KPP w Przasnyszu organizuje debatę dot. 

bezpieczeństwa. 

Przewodniczący Rady Gminy zachęcił do zadawania pytań dotyczących sprawozdania 

międzysesyjnego.  

Radny Cezary Kołakowski – poprosił Radnych o przychylność w sprawie fotoradaru w 

Czernicach Borowych.  

 



Ad. pkt. 10 

Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane są wolne 

wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Radny Adam Sadkowski – zapytał dlaczego w części gminy światła uliczne palą się do 22.00, 

a w dwóch sołectwach świecą się do 23.00. Z czego wnika ta rozbieżność.  

Radna Grażyna Wójcicka – zapytała o Spółdzielnię Socjalną KOSTKA. Kto jest inicjatorem, 

kto jest w zarządzie, cele i założenia spółdzielni, udziałowców.  

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił się jako mieszkaniec Żeber o zgodę na zaasfaltowanie 

zjazdów (mienia gminy) na jego koszt i innych mieszkańców, z racji przebudowy drogi w 

sąsiedztwie w ramach FOGR. Radni nie sprzeciwili się.  

Wójt Gminy odpowiedział na zadane pytania:  

Rozbieżność w godzinach gaśnięcia oświetlenia ulicznego rzeczywiście występuje. Zasadą jest, 

że w miejscowościach, gdzie przebiega droga wojewódzka lampy świecą dłużej. W pozostałych 

miejscowościach do 22.00. Jeżeli jest inaczej, to Wójt poprosił o zgłaszanie tych kwestii do 

Urzędu Gminy. Zdeklarował, że skontroluje sprawę świecenia lamp do 23.00 w Chojnówce i 

Kuskowie.  

Odnośnie Spółdzielni Socjalnej KOSTKA: 

Inicjatorami założenia Spółdzielni jest Gmina Czernice Borowe i Parafia Rostkowo. 

Spółdzielnia ma w swoich założeniach obsługę ruchu turystycznego, pielgrzymkowego w 

Rostkowie – stąd Parafia Rostkowo jest również założycielem. Wiele osób akcentowało 

potrzebę stworzenia podmiotu zajmującego się turystami  w Rostkowie. Dzięki takiej formie 

działalności udało się także wesprzeć osoby bezrobotne dając im zatrudnienie. Była już próba 

prowadzenia innej spółdzielni socjalnej na terenie gminy. Nie zadziałał mechanizm z uwagi na 

to, że przyjęto wtedy formę, że spółdzielnię stworzą i poprowadzą samodzielnie osoby będące 

członkami spółdzielni. Na bazie tych doświadczeń i po zmianach w prawodawstwie 

dotyczącym spółdzielni, stworzono nowy podmiot ale prowadzony przez Gminę i Parafię. W 

poprzedniej kadencji była uchwała intencyjna o zaangażowaniu się w stworzenie spółdzielni 

socjalnej KOSTKA. Po zarejestrowaniu, spółdzielnia otrzymała wsparcie z MOWES. Obecnie 

w spółdzielni działają 3 osoby na ½  etatu, i 2 osoby na ¼ etatu – 2 kobiety i 3 mężczyzn. 

Dodatkowo 1 osoba jest zatrudniona w ramach prac interwencyjnych dofinansowanych z 

Urzędu Pracy. Oprócz wsparcia pomostowego dla członków spółdzielni, dotacja objęła zakup 

wyposażenia (m.in. utworzenie kawiarenki w Rostkowie, zrefundowanie zakupu skrapiarki). 

Celem działania jest obsługa ruchu turystycznego, drobne naprawy drogowe, murarskie, 

porządkowe, itp. Małe inwestycje, typu MIAS w Grójcu, remont dachu na świetlicy w 

Chojnowie, remont grobu Stanisława Chełchowskiego - był problem ze znalezieniem 

wykonawcy na tak mały zakres. Realizatorem takich prac może być, np. spółdzielnia socjalna. 

W zarządzie spółdzielni socjalnej jest Pani Małgorzata Brzezińska, Pani Katarzyna Faryna, 

Pani Ilona Nowotko. Wykonywane są w tej chwili przez spółdzielnię prace bitumiczne na 

gminnych drogach smołowych (Jastrzębiec, Borkowo, Nowe Czernice i Węgra) z 

wykorzystaniem skrapiarki. Prace robione są w dwóch etapach bo według wszelkich danych 

taki system lepiej utwardza destrukcje, niż pokrycie dziury jednorazowo. Gmina daje 

spółdzielni emulsję, a grys spółdzielnia zabezpiecza sobie sama. Na stronie spółdzielni można 



zapoznać się ze statutem i poznać szczegółowo jej zadania i cele. Spółdzielnia prowadzi także 

oprócz kawiarenki w Rostkowie, kawiarenkę w dworku w Chojnowie.  

Radna Grażyna Wójcicka – zapytała czy prace skrapiarką nie mogły być wykonywane przez 

pracowników gminnych. Skoro sprzedaliśmy skrapiarkę spółdzielni, to kto teraz płaci za łatanie 

tych dziur.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że mogła gmina samodzielnie wykonywać te prace ale nie posiada 

dostatecznego zasobu kadrowego pracowników gospodarczych. Korzystniejszą formą jest 

rozwiązanie, że spółdzielnia socjalna remontuje drogi na zlecenie gminy. Spółdzielnia może 

także działać na obszarze innych gmin, więc dzięki temu może zarabiać na swoje utrzymanie.  

Dla przykładu: Miasto Przasnysz zdeklarowało skorzystanie z usług spółdzielni przy remontach 

nawierzchni. Skrapiarka została sprzedana ale te koszty nam są zwrócone także poprzez usługi 

jakie wykonuje spółdzielnia dla gminy.  Gmina stara się pomóc spółdzielni w działaniu, 

wspierając pomocą pracowników sądowych, czy nawet gminnych robotników gospodarczych 

jeśli zachodzi taka konieczność.  

 

Ad. pkt. 11 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął VI sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 

 


